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blíží se konec roku 2020, nastala doba adventu, těšíme se na svátky vánoční, na svátky znovuzrození a naděje.
Jde také o období, kdy hodnotíme, co se nám podařilo, co nás ještě čeká, nebo víme, že už se nepodaří naplnit. Ať
již v životech osobních, či pracovních. Přestože se na neúspěchy vždy nedíváme rádi, je třeba si z nich vzít to
pozitivní, a to poučení, abychom se neúspěchu příště vyvarovali, nebo jej minimalizovali. A z toho dobrého vždy
mít radost a inspiraci do další práce.
Rok 2020 byl a je ve všech ohledech jiný, než roky předešlé. Prošli jsme si zkouškou, kterou nikdo z nás
nepamatuje. Covid 19 je tu s námi, a zřejmě se ho jen tak nezbavíme. Není nutné polemizovat o tom, zda jsou
přijatá opatření k zamezení šíření viru adekvátní, není nutné polemizovat, kdo za to může a co kdo měl udělat
lépe. Ekonomické a sociální dopady budou v následujících letech velmi citelné. Obce přijdou díky přijatým
zákonným změnám o významnou část svých příjmů, budou muset omezit plánované investice a šetřit i v dalších
oblastech svých činností. A tak je otázkou, zda budou mít dost peněz na zajištění sociálních potřeb obyvatel nebo
podporu sportu či spolkové činnosti.
A tak sestavení rozpočtu na rok 2021 bylo spíše věštěním z křišťálové koule, než skutečnou ekonomickou úvahou.
Schválený rozpočet počítá především s pokračováním rekonstrukce bývalé Mateřské školy na bytový dům o třech
bytových jednotkách. Zda se podaří rekonstrukci dokončit v roce 2021, bude záviset na finančních možnostech
obce a případné dotaci z „Programu obnovy venkova“ Královéhradeckého kraje. Plánovaná je také rekonstrukce
dvou částí místní komunikace, a to u bytového domu čp. 262 a komunikace u „prostřední zastávky autobusu“.
Předpokládané náklady na realizaci se ale pohybují na částce 1 mil. korun, a tak bude záležet na možnostech ob
ce, v jakém rozsahu se rekonstrukce bude moci realizovat. Další plánovanou investiční akcí je výstavba
posilujícího vrtu pro dolní vodojem, tak aby i v exponovaných měsících roku byl dostatek pitné vody v obci.
I u tohoto projektu obec počítá s částečnou dotací od Královéhradeckého kraje.
Sportovci, příznivci sportu a zvláště fandové fotbalu se mohou těšit na opravu kabin na fotbalovém hřišti.
Zahájení oprav je ale podmíněné získáním dotace z Ministerstva pro místní rozvoj. Co je ale jisté, je dokončení
výstavby rybníků a mokřadů na jaře příštího roku.
Zastupitelé obce budou muset také rozhodnout, co dál se zakoupenými pozemky v horní části obce, a to vzhledem
k nesouhlasnému stanovisku několika majitelů sousedních nemovitostí se záměrem pozemky zastavět. Pozemky
byly zakoupeny se záměrem vybudovat na tomto místě infrastrukturu pro výstavbu rodinných domů. Obec zadala
vyhotovení studie zastavitelnosti těchto pozemků ve variantním řešení, které spočívá v počtu nově vzniklých
stavebních parcel. Další možnou variantou je odstoupit od záměru výstavby a pozemky nabídnout k prodeji.
Plánů je hodně a peněz málo, chtělo by se říci, ale ne všechno je jen o penězích. Oprava kaple sv. Marie Lourdské
a jejího okolí sice nebude zadarmo, ale pokud se do údržby zapojí také občané obce, jistě si s tím rozpočet na příští
rok poradí. A to i proto, že obec obdržela finanční dar na údržbu kaple a jejího okolí ve výši 10 tis. korun od
jednoho z návštěvníků obce.

Závěrem mi dovolte, abych Vám všem popřál hodně zdraví, spokojenosti, pracovních i osobních úspěchů v novém
roce, a krásné a především klidné, prožití svátků Vánočních v kruhu Vašich nejbližších.

Karel Rejchrt, starosta obce Božanov
























